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Voorwaarts 
 

 

          Fractie voorzitter Jessie Silva 

Dinsdag 24 januari spraken we in de commissie-
vergadering o.m. over de renovatie en uitbreiding van 
Zwembad Groenoord.  
 
Vooruitlopend op alle plannen, beraadslaging en 
besluitvorming die de komende tijd nog zal volgen 
rondom dit thema heeft de PvdA-fractie alvast bij de 

wethouder aangegeven dat er in ieder geval een sportbestemming dient 
te blijven aan de zuidkant. 
  
De PvdA vindt het belangrijk dat schiedammers kunnen blijven bewegen 
en sporten. Ook aan de zuidkant van de stad. Wij zijn benieuwd. Mocht 
het niet lukken om Zwembad zuid open te houden, is het dan mogelijk 
om te kijken naar mogelijkheden om Zuid als sportlocatie te behouden? 
Kan de wethouder daar iets over zeggen?  
 

Wethouder Laan garandeerde dat in ieder geval de bestemming sport 

voor dit gebied behouden blijft. Zodat sporten op Zuid ook dichtbij huis 

kan. Volgende week bespreken we het raadsvoorstel verder in de raads-

vergadering.  
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   Ledenbericht – Lars Klappe 

Beste Schiedamse partijgenoten,  
Mijn naam is Lars en ik ben kandidaat voor de PvdA bij de aankomende 

Provinciale Statenverkiezingen. Als kandi-
daten hebben we de gemeenten in Zuid-
Holland onder elkaar verdeeld en omdat  
ik zelf om de hoek woon in Rotterdam, 
heb ik Schiedam als een van de afdelin-
gen waar ik extra aandacht voor heb. 
Vorige week mocht ik een aantal van jullie 
al ontmoeten op de gezellige boerenkool-
nieuwjaarsbijeenkomst van de afdeling.  

      Dat smaakt naar meer! 
 
Het is nog maar 50 dagen tot aan de verkiezingen. Op dit moment zijn 
we druk aan de slag om de laatste voorbereidingen te treffen voor de 
campagne: we drukken de flyers, maken mooie filmpjes voor social me-
dia en organiseren acties door de hele provincie heen. We kunnen dit 
echter niet alleen! Met 3,7 miljoen inwoners in Zuid-Holland en slechts 
tientallen kandidaten, hebben we jullie hulp hard nodig in de laatste we-
ken van de campagne.  
Meehelpen kan bijvoorbeeld zijn: flyers rond te bezorgen in je buurt. Het 
kan door een poster achter het raam te hangen, door mee te doen aan 
een lokale actie of door vrienden, familie en kennissen te vertellen waar-
om jij op 15 maart PvdA stemt. Wil je bijdragen? Neem dan contact op 
met de afdeling over hoe en wat! 
 
En er staat wat op het spel, want op 15 maart bepalen wij samen de toe-
komst van ons land. Niet alleen in de provincie, maar ook in de water-
schappen en indirect de Eerste Kamer. De doorgeschoten marktwerking 
te stoppen. Zodat je met een gewoon salaris ook de energierekening kan 
betalen. Om betaalbare woningen te bouwen voor jong en oud. Voor een 
eerlijk en groen klimaatbeleid. Om de natuur te beschermen. Tegen het 
volbouwen van ons landschap met distributiecentra, waar ook nog eens 
arbeidsmigranten worden uitgebuit. Voor groene energie waar omwo-
nenden van profiteren. Voor veilig zwemwater en gezond groen.  
Wij strijden voor een sociale, groene en eerlijke wereld. Ik hoop jullie te 
zien! Hartelijke groeten,  
Lars Klappe (Kandidaat nr.6 PvdA Zuid-Holland)  

Figuur 1 Lars rechts op de foto 
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Van de secretaris.  

Samenvatting bijeenkomst waterschap op 14 januari. 
Naast de verkiezingen van de Provinciale Staten vindt op 
15 maart a.s. ook verkiezing plaats voor het waterschap 
Delfland. Op de lijst staat Lobke Zandstra, elders in de 
Voorwaarts stelt zij zich aan u voor. Ook onze stad-
genoot Aad Wiegman staat op de lijst als lijstduwer.  
 

Door Lobke uitgenodigd waren Arjen Bosch en ikzelf 14 januari jl. te gast 
in Oude Leede bij een bijeenkomst georganiseerd door de PvdA, Water 
Natuurlijk en Groen Links. Tijdens deze bijeenkomst kregen we presen-
taties over de waterkwaliteitskaart van Midden Delfland. Deze is te zien 
via de volgende link:  
https://storymaps.arcgis.com/stories/d5f416b9c43e4411a897a1b3314d41a2 

Ook kregen we een presentatie van De Vereniging natuur- en milieu-

bescherming Pijnacker. Daar hebben overheden, natuurbeheerders en 

boeren afspraken gemaakt om in de Zuidpolder een weidevogelgebied te 

maken. Vele partijgenoten uit Schiedam zullen eens gefietst hebben 

door de Ackerdijkse polder.  
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Deze zou niet zo mooi zijn geweest wan- 

neer Midden Delfland daar met boeren  

en natuurorganisaties geen gezamenlijk  

beleid op gemaakt zouden hebben.  

 
Soms wordt geopperd om Waterschappen maar af te schaffen of samen 
te voegen met de provincies. De huidige tijd bewijst het tegendeel. Onze 
(of ‘s werelds?) oudste overheid, het waterschap krijgt er zelfs een func-
tie bij. Naast de gebruikelijke zorg voor droge voeten, schoon water om 
in te zwemmen ons afvalwater te zuive-ren, komt daar de zorg voor 
voldoende water bij.  
Door de klimaatveranderingen zien we hier en daar niet alleen overstro-
mingen, maar ook tekorten tijdens droge zomers als de boeren het juist 
nodig hebben. Voor de dijken vormt tekort een gevaar op scheuren.  
Zijn er de laatste jaren rivieren verbreed en gebieden aangewezen als 
overloopgebied bij teveel water, nu worden ook de eerste stappen gezet 
water vast te houden voor die droge zomers en het denken daarover 
stopt nog niet.  
Voorlopig hebben de waterschappen extra geld nodig om de nodige 
investeringen te doen. Investeringen die later hun geld op gaan brengen 
of mogelijk grote ellende gaan voorkomen. Uw stem zeker waard. 
Meer lezen: https://www.hhdelfland.nl/ 

 

 

 

Vooraankondiging A.L.V. 

Uitnodiging voor een ledenvergadering op 22 februari 2023 
 

Soos Blauwhuis  
Spinhuispad 36 

Aanvang 19:30uur 
 

Deze vergadering zal, net als deze editie van de Voorwaarts, in het te-
ken staan van de Provinciale Statenverkiezingen en in het bijzonder de 
woningbouw. In een aparte nieuwsbrief krijgt u een week voor de verga-
dering de meest actuele informatie over deze bijeenkomst.  
Elders in de Voorwaarts vindt u artikelen van Lars Klappe en Gregor 
Rensen, kandidaten op de lijst van de Provinciale Statenverkiezingen.   

https://www.hhdelfland.nl/
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Gregor Rensen, tot 1 januari jl. burgemeester van Brielle, 
op 15 maart kandidaat voor de Provinciale Staten voor 
de PvdA) Provincie aan zet voor meer betaalbare 
woningen Dat de woningmarkt al jarenlang faalt om de 
nodige woningen te bouwen voor starters en ouderen 
met een doorstroomwens, is een open deur. 

Woningbouwcorporaties werden jarenlang afgeknepen door de verhuur-
dersheffing en de bijdragen aan het overeind houden van Vestia.  
 
Projectontwikkelaars bouwen het liefst voor de duurdere koopmarkt of 
voor de vrije sector huur. Want daar valt meer aan te verdienen. Naast 
de falende actoren, vormen ook de schaarste aan bouwgrond, het tekort 
aan bouwvakkers en het fiscale regime een remmende factor. Het ge-
volg van het tekort aan woningen is dat de prijzen voor huur en koop  
de lucht in schieten. En erger nog: de tweedeling tussen arm en rijk en 
tussen starters en gevestigde woningbezitters, wordt groter en groter. 
Als het om de woningmarkt gaat, is ongelijkheid troef.  
 
De rijksoverheid kijkt ernaar, ziet de negatieve gevolgen, maar weet 
vooralsnog niet het ei van Columbus te vinden om een doorbraak te 
lanceren. De minister van Volkshuisvesting wil verandering brengen, 
heeft goede nieuwe doelen gesteld, maar boekt vooralsnog weinig 
resultaten. Het is in dit licht niet vreemd dat de druk op de andere over-
heden toeneemt. Zo ook in de provincie Zuid-Holland. De provincie met 
de meeste inwoners en de grootste opgave als het om het bouwen van 
nieuwe woningen gaat. Liefst 235.000 woningen moeten er tot 2030 
gebouwd worden in deze provincie. Bijna een kwart van de miljoen wo-
ningen die in het hele land nodig zijn. Op allerlei manieren geeft de Zuid-
Hollandse gedeputeerde Anne Koning (PvdA) positieve impulsen aan 
gemeenten, corporaties en projectontwikkelaars om de bouw te bevor-
deren. Stimuleringssubsidies, procesversnellers, kennisoverdracht en 
het wegnemen van belemmerende regelgeving worden daarvoor inge-
zet. Goede middelen, maar nog niet voldoende om een omslag in die 
vastzittende markt te bewerkstelligen.  
Als de marktpartijen falen en de overheid met de ingezette instrumenten 
tekort schiet, dan moet er iets anders worden bedacht. Statenleden van 
GroenLinks, PvdA, SP en CDA schreven daarom een voorzet voor een 
actievere rol van het provincie bestuur, namelijk als provincie zelf op-
drachtgever te worden voor het bouwen van woningen.  
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Laat een Provinciaal Woningbedrijf zelf 
bouwprojecten opzetten, was de stelling. 
Het leidde deze week tot een boeiende 
discussie in de Statencommissie Ruimte, 
Wonen en Economie.  
De rechterzijde van het politieke spec-
trum ziet weinig heil in het idee van 
zelfbouwen, maar kwam ook niet met 
eigen ideeën. De VVD bleef maar vragen naar wat de provincie dan 
beter zou kunnen dan de marktpartijen. JA21 maakte van de discussie 
zelfs een karikatuur door te stellen dat we niet op China of Noord-Korea 
moeten gaan lijken. Zelfs D66 stak meer in op een analyse en verbete-
ring van de bestaande instrumenten, dan op het bedenken van nieuwe 
overheidsinterventies op de woningmarkt.  
Natuurlijk beaamden ook de initiatiefnemers van het discussievoorstel 
dat zelfbouwen als provincie Zuid-Holland niet de hele woningmarkt-
problematiek kan oplossen. Daar is de provincie ook niet van. 
Tegelijkertijd gaat er een belangrijke signaalfunctie van uit als Zuid-
Holland zich zeer actief gaat bemoeien met woningbouwprojecten en zelf 
initiatieven neemt en partners zoekt. De provincie als investeerder en 
aanjager van projecten en niet alleen als beoordelaar van ruimtelijke 
plannen en handhaver van regels. Natuurlijk kan dat een zekers schizo-
frenie in de rolopvatting van de provincie betekenen, maar als iedereen 
zich daarvan aan de voorkant bewust is, moet dat geen probleem vor-
men. De inzet van de provincie zou zich moeten richten op het bouwen 
voor de minder draagkrachtige woningzoekenden. Andere woningzoe-
kenden redden het wel met commerciële partijen.  
Ik had mijn aarzelingen of hiermee de noodzakelijke revolutie in de 
woningmarkt tot stand kan worden gebracht. Maar de gedachte bevalt 
mij steeds beter. De kansen voor de minder draagkrachtigen worden 
groter, de gevreesde tweedeling wordt minder. De provinciale overheid 
die met gemeenten en woningbouwcorporaties contact opneemt en 
voorstelt om samen honderden betaalbare woningen in korte tijd te re-
aliseren om daarmee de stevig zetje aan de woningbouwproductie te 
geven. Dat spreekt mij aan. De kiezer zal blij zijn met zo’n actieve 
provincie en extra aanleiding vinden om op 15 maart een stem op 
Provinciale Staten uit te brengen. Ik ben dus voor!  
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Lobke Zandstra - De waterschappen doen er toe! 
Bijna vier jaar heb ik de PvdA nu mogen vertegenwoordigen in het Hoog-
heemraadschap van Delfland. Samen met Elsbeth, Peter, Pieter en Sef 
vormen we op dit moment een vijfkoppige fractie. Ik had de nodige poli-
tieke ervaring opgedaan in de Haagse gemeentepolitiek maar de water-
wereld was voor mij onontgonnen terrein. Natuurlijk ik hou van zwem-
men, kanoën, fietsen en natuur en kende ons gebied dus als recreant. 
Maar op het gebied van waterveiligheid, afvalwaterzuivering, water-
kwaliteit en vismigratie moest ik heel veel leren.  
 
En dan leer je interessant dingen. Zo zijn wij in ons waterschap vaak 

afhankelijk van het Brielse meer 
om ons oppervlakte water op peil 
te houden. In Vlaardingen zouden 
we ons afvalwater zo schoon ma-
ken, dat we het terug de sloot in 
zouden kunnen leiden. Dat zou 
ons minder afhankelijk maken van 
het Brielse meer. Helaas bleek 
daarbij een kankerverwekkende 
stof (bromaat) vrij te komen. We 
moeten dus nu op zoek naar een 

nieuwe techniek.  
Ons oppervlakte water is de afgelopen 10 jaar flink schoner geworden, 
maar vorig jaar werd het helaas weer viezer. Dat doen we zelf. Dat gaat 
namelijk vooral over bestrijdingsmiddelen. Het lukt de waterschappen tot 
nu toe niet om een oplossing te vinden voor blauwalg, waardoor zwem-
plassen in de zomer vaak een paar weken gesloten zijn. Dat is natuurlijk 
heel erg zonde. Wij zouden graag zien dat je op veel meer plaatsen in 
ons waterschap mag zwemmen. Zwemmen in open water is gezond en 
gratis. Het is een ideale manier om de zomervakantie door te komen als 
je niet op vakantie gaat.  
Je denkt misschien dat het niet uitmaakt wie er in het waterschap zit. 
Want wat is er nu sociaal-democratisch aan water? Nou een heleboel. 
Zo vullen wij de taak van het waterschap wat breder in dan andere 
partijen. Als wij ons werk, met een kleine inspanning, meer maatschap-
pelijk nut kunnen geven dan doen wij dat graag. Bijvoorbeeld als het 
gaat om het toegankelijk maken van onze dijken voor wandelaars of door 
natuur aan te planten op onze terreinen of andere dingen om de biodi-
versiteit te stimuleren. Maar het meest in het oog springende punt is de 
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kwijtschelding. We hebben in het najaar geprobeerd de kwijtschelding 
voor de zuiveringsheffing weer in de voeren. Door de hoge energielas-
ten, zullen ook onze lasten stijgen en dat zie je terug in de heffingen. We 
vonden medestanders bij een aantal partijen, maar helaas waren het er 
niet genoeg.  
Er valt zeker wat te kiezen op 15 maart. Niet alleen voor de provincie en 
indirect de Eerste Kamer, maar ook voor je eigen lokale waterschap! Ga 
dus stemmen en stimuleer de mensen om je heen om dat ook te doen.  
PS1 Bij Delfland kun je je aanmelden als ‘Gast van de VV” en een keer 
een Verenigde Vergadering bijwonen. Kom vooral een keertje langs!  
2 februari is de laatste reguliere VV van deze periode.   
PS2 Op de hoogte blijven van de activiteiten van de fractie? Meld je dan 
aan voor onze nieuwsberichten.  
Dat kan bij Lobke: lobkezandstra@gmail.com. 
 
 

   Democratie en vuurwerk. 
 
Met de jaarwisseling gold het verbod op het afsteken 
van vuurwerk. Slechts bij excessen zou worden 
opgetreden.  
 
Deze wijze van denken neigt naar een gedoogbeleid. 
Als een verbod niet wordt gedragen door de bevolking 

heeft een verbod weinig zin. Wanneer vuurwerk aanwezig is of wordt 
verkocht is het niet vreemd wanneer het vuurwerk ook wordt afgestoken. 
 
Er is een verschil tussen zwaar vuurwerk en licht vuur-
werk. Zoals de discussie speelde rond filtersigaretten en 
normale sigaretten zal er ook een discussie ontstaan 
tussen licht en zwaar vuurwerk. 
Het gebruik van rookmiddelen is sterk verminderd. 
Menigeen is er na lange tijd van overtuigd geraakt dat roken niet gezond 
is. De hogere kosten van het product zullen meegeholpen hebben. 
Het zal nog lange tijd duren voordat er geen vuurwerk meer wordt afge-
stoken. Het aanbieden van alternatieven kan hierbij helpen zoals het 
organiseren van vuurwerkfeesten waar vuurwerk wordt ontstoken door 
deskundigen. 
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Het is tenslotte goedkoper en veiliger als 
vuurwerk wordt afgestoken door 
deskundige personen dan wanneer je 
het zelf doet en er geen controle hebt op 
wat anderen doen. Wanneer mensen er 
van overtuigd raken dat gebruik van 
vuurwerk niet gezond of gevaarlijk is 

moet het besef gaan ontstaan dat er beter van afgezien kan worden. 
Maar dat kost enige tijd.  
 
Een bestaand fenomeen is echter nooit volledig uit te bannen. Het is 
belangrijk dat iedereen vanuit eigen inzicht zijn of haar keuzes bepaalt. 
Het inzicht kan bij iedereen door de tijd heen veranderen onder invloed 
van nieuwe kennis. Het uiten van een mening is in een democratie 
is voor iedereen toegestaan. Ook demonstraties  
horen thuis in een democratie die niet is beperkt  
tot een rood potlood en een stemhokje.  
 
 

Mooie opkomst bij nieuwjaarsreceptie. 
 

Zondag 15 januari konden we na 2 jaar Corona weer een nieuwjaars-

receptie houden, waarbij de traditie van de boerenkoolmaaltijd ook in ere 

werd hersteld. 

Dit jaar stond de nieuwjaarsreceptie in het 

teken van terugkijken op de successen 

van afgelopen jaar waar de fractie is ver-

dubbeld van 2 naar 4 zetels en we weer 

mogen meedoen in het dagelijks bestuur 

van de stad en met vooruitblik naar 2023 

met de verkiezingen van de Provinciale 

Staten en Waterschappen. Wij waren dan ook blij dat vanuit het gewest 

Anne Koning (lijsttrekker bij de komende verkiezingen) en Lars Klappe 

aanschoven en samen met ons de maaltijd nuttigden.  

Anne beklemtoonde dat de verkiezingen over 3 dingen gaan, Provincie , 

1e Kamer en Waterschappen. Daarbij staan aanpak armoede, wonen en 

ov centraal, hoewel bij het laatste weinig invloed is door het samenwer-

kingsverband van de Metropoolregio. 
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Fractievoorzitter Jessie Silva blikte terug op de werkzaamheden van de 

nieuwe fractie die in de afgelopen periode 

al heel veel kennis heeft opgedaan. Het 

is niet niks om met een compleet nieuwe 

fractie te starten en zij is er trots op te 

constateren dat er kwalitatief al heel veel 

werk is verricht. Zij kijkt met vertrouwen 

naar het komend jaar en stelt op prijs dat leden regelmatig van zich laten 

horen. Dit heeft ze al ervaren bij de discussie rond het vliegveld. 

Wethouder Petra Zwang gaf een inkijk in 

haar portefeuille waar het armoede beleid 

heel veel tijd opslokt en zij voor veel 

uitdagingen staat. Zo is zij met andere 

wethouders bezig om de energietoeslag 

toch met onmiddellijke ingang te geven, 

ondanks de bezwaren van de uitvoeringsorganisaties zoals de Belasting-

dienst. 

Naast deze inhoudelijke onderwerpen was er toch ook genoeg tijd om 

informeel met elkaar het nieuwe jaar in te luiden.                     Jos van Setten  

 
 
 

Contact gegevens: 

 Bestuur  
 Voorzitter bestuur: zie ALV verslag          voorzitter@pvdaschiedam.nl 
 Secretaris: Jos van Setten                       secretaris@pvdaschiedam.nl 
 Penningmeester: Bart Overzier   b-overzier.speedlinq.nl@outlook.com 
  
 Fractie 
 Fractievoorzitter:  Jessica Silva                  jessie_silva4@hotmail.com 
 Raadslid:  Dick van Belle                                       dickvanbelle@live.nl 
 Raadslid:  Wijnand de Leeuw                   wijnanddeleeuw@gmail.com   
 Raadslid:  Wouter Boender                             wouterhb28@gmail.com  

 1e opvolger: Aad Verbeek              aadverbeek@hccnet.nl  
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